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Tisztelt Elnök Asszony!

„Mikor törli el a fóliás kertészeket ellehetetlenítő rendeletet?”
címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtan i

Bajnai Gordon
önkormányzati és területfejlesztési miniszterhez

Tisztelt Miniszter Úr !

A mezőgazdaságban élők az utóbbi években sorozatosan a kormány ellehetetlenítő
intézkedéseivel kellet, hogy szembesüljenek . Ilyen volt az őstermelőknek a piaci értékesítést
nehezítő rendelet, vagy ide sorolhatóak a földügyekkel kapcsolatos intézkedések is ,
legújabban a fóliasátrakban termesztő zöldség és virágkertészeket sújtja egy 2008 . január
elsejétő l hatályos rendelkezés .

A jogszabály szerint a fóliasátor 6 hónapig nem engedélyköteles, 100 négyzetméte r
feletti terület engedélyköteles, de fél év után a sátrakat le kell bontani a termelőknek, ha nem
engedélyeztették. Ráadásul az engedélyeztetési eljárások többszázezer Forintot, s őt milliós
nagyságrendet is elérhetnek egy-egy termelő esetében. Ezt a piac semmiképpen sem tudj a
elismerni .

Ez a rendelkezés a legkevésbé sem életszerű , hiszen 6 hónapnál tovább tart a
berendezés kihordási ideje, miért kell hát bizonyos id őközönként lebontani? Az átlag piacr a
termelő berendezések nagysága pedig 600 és 1000 négyzetméter között van, így a 100
négyzetméteres határ sem ésszerű.

Ezen rendelkezés alapján le lehetne bontatni több tízezer fóliasátrat . Vajon ezeket a
költségeket lehetne-e a fogyasztóra átterhelni? A fóliás-kertészet jelenleg a mez őgazdaság
legnagyobb foglalkoztatója, vidéken a legtöbb családnak ez ad szerény megélhetést, az
országnak termesztett fóliás-zöldség komoly exportbevételt hoz, kiváló hazai termékkel látja
el a piacot . A fóliás-termesztők számának csökkenése a piacon komoly árdrágulást okozhat.
El kell azon gondolkodni, hogy a különböző engedélyek beszerzése mekkora felesleges
megterhelést ró a termelőre és fogyasztóra .

Sajnálatos, hogy íróasztal mellett, Budapesten hoznak hozzá nem ért ő emberek a
vidéket érintő és rájuk hátrányosan ható intézkedést, mindenféle egyeztetés és a termel ők
széles körének megkérdezése nélkül .

Kérdezem tehát miniszter úrtól, hogy mikor intézkedik a fóliás-kertészek érdekében,
és törli el az őket sújtó, agrár és vidékellenes rendelkezést ?

Budapest, 2008 . április 23 .
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